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Verslag van de gecombineerde Algemene Ledenvergadering van de vereniging 
Rijswijkse Golfclub en de Algemene Vergadering van Certificaathouders van de                    
B.V. Golfbaan Rijswijk, gehouden op 24 juni 2019 in het clubhuis van de                               
Rijswijkse Golfclub, Delftweg 59 te Rijswijk.  
 
 
Bestuur: 
dhr. F.G (Folkert) Wijnstra       voorzitter 
dhr. P.H.J. (Patrick) Botermans     penningmeester 
dhr. H.J. (Hendrik Jan) Rietveld     lid, vicevoorzitter 
dhr. M.R. Plug (Michel)       lid 
dhr. S.H.B. van Schaik (Steef)     lid, baanzaken 
mw. G.M. Wesselingh-Schroots (Dieck) secretaris 
 
Manager: 
dhr. B. Knaap (Bob) 
 
Afwezig met kennisgeving: 
- 
 
Verslag 
mw. U. Smeele - Notuleren Leiden 
 
1. Opening 
De voorzitter opent om 20.00 uur de vergadering en heet iedereen van harte welkom op 
deze vergadering en in het bijzonder het erelid de heer Eddy Jonkers Both.  De agenda 
wordt vastgesteld.  

Er zijn 37 certificaathouders, 6 niet-certificaathouders en 4 businessclubleden aanwezig. 
Verder is 1 machtiging ontvangen en hebben 17 mensen zich afgemeld. De agenda wordt 
vastgesteld. 

De voorzitter staat stil bij het overlijden van Charles Bartelings. De vergadering neemt een 
moment stilte in acht om hem te gedenken.  
 
2. Notulen 19 november 2018 RGC/BV 
Naar aanleiding van de notulen: er zijn geen opmerkingen. 
Tekstueel: er zijn geen opmerkingen.  
De notulen worden goedgekeurd en vastgesteld.  
 
3. Ingekomen stukken 
Er zijn geen ingekomen stukken. 
 
4. Mededelingen van het bestuur 
Ledenaantal 
Het aantal leden aan het begin van 2019 was: 853. Er is weer enige aanwas van nieuwe 
leden. Ook het aantal jeugdleden is iets toegenomen. De teldatum is van belang. Bob Knaap 
geeft aan dat het aantal stabiel is op dit moment. Het is een netto aantal. 
 
Ruim 14 maanden geleden is gestart met het Platform Visie op de Toekomst. Onlangs is het 
eindrapport kort voor de laatste bestuursvergadering aan het bestuur aangeboden. Daardoor 
konden nog geen conclusies worden getrokken.  
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Corina Holla geeft een korte update over het platform. Op basis van de bevindingen is aan 
het bestuur twee weken geleden een advies uitgebracht. Twaalf leden waren betrokken bij 
het platform opgesplitst in drie werkgroepen. De meningen van de werkgroepen en binnen 
de werkgroepen kwamen niet altijd overeen. In het advies aan het bestuur zijn een aantal 
goede adviezen opgenomen, maar er is geen sprake van eenduidige conclusies.  
De eerste werkgroep was gericht op de aanwas van jeugdleden. Onlangs zijn er een aantal 
nieuwe jeugdleden bijgekomen. Mogelijk, nadat op advies van het platform de 
jeugdcontributies – die in vergelijking met de regio hoog waren – zijn verlaagd. Voor de 
langere termijn wordt voorgesteld om de golfschool meer gezicht en uitstraling te geven. De 
pro’s spelen daarbij een essentiële rol.   
Een tweede werkgroep was gericht op de zogenoemde bestaande trouwe leden. Suggesties 
zijn gedaan hoe je leden kunt binden en behouden. Bijvoorbeeld door te kijken naar het 
reserveringssysteem. Duidelijk gebleken is, dat iedereen het gevoel moet hebben dat je altijd 
voldoende mogelijkheden hebt om te kunnen spelen. 
Een derde werkgroep heeft gekeken naar het commerciële gedeelte. Een idee is om acties 
op te zetten om bedrijven binnen te halen. In Den Haag zijn ruim 11.000 geregistreerde 
spelers. Er zou gekeken kunnen worden hoe je meer greenfee spelers aan je zou kunnen 
binden. Daarnaast zijn er verschillende hospitality suggesties gedaan. 
 
Dan Iverus vindt de bereikbaarheid een van de problemen, met name via de telefoon is de 
club lastig bereikbaar. Ook naar de receptie zou moeten worden gekeken. Corina geeft aan 
dat er geen concreet voorstel is gedaan voor de receptie, maar dat gastvrijheid altijd goed in 
de gaten dient te worden gehouden.   
 
De voorzitter bedankt het platform voor het rapport. De bespeelbaarheid van de baan en het 
daarmee samenhangende boeken van starttijden is zeer belangrijk. Het bestuur zal dit zeker 
op korte termijn oppakken.  
Naast dit alles wordt op initiatief van de NGF een grootschalig onderzoek voorbereid naar 
“fair pricing”. Ook bij de Rijswijkse is geconstateerd dat er een grote groep leden is, die 
minder dan vijftien rondjes per jaar speelt. Dit speelt bij vrijwel alle traditionele ledenbanen. 
De samenleving en het verenigingsleven veranderen. De uitkomsten van dit onderzoek 
waaraan ook wij meedoen worden in het najaar verwacht. Zodra het onderzoek wordt 
uitgezet worden alle leden vriendelijk verzocht om mee te doen. De bedoeling is om in de 
najaarsvergadering met een aantal concrete voorstellen te komen.  
Leden die het eindrapport van het platform willen inzien, kunnen zich melden bij Bob Knaap. 
Suggesties zijn altijd van harte welkom. De voorzitter overhandigt Corina een bos bloemen 
en dankt daarmee het hele platform voor de inzet. Applaus volgt. 
 
Golfsport zaken: 
de heer Hendrik Jan Rietveld geeft een toelichting.  
Wedstrijdcommissie: de Matchplay kampioenschappen zijn vrij recent gespeeld en 
vlekkeloos verlopen. De winnaars waren bij de heren Jesper van Dijk, bij de dames Saskia 
Brand en bij de heren senioren Jae Sik Kim. 
Jeugd: dit jaar heeft de club voor de tweede keer deelgenomen aan de Koningspelen voor 
de jeugd. Er waren wederom meer dan 150 deelnemers. We hopen dat hierdoor meer 
interesse van kinderen ontstaat om te golfen. De jeugd draait met twee teams goed mee in 
de competitie.  
Competitie: In de hele competitie waren er vier kampioenen en een degradatie. 
 
Baan:  
de heer Steef van Schaik geeft informatie over de baan. Het plan om de bunkers te 
renoveren kost ongeveer € 60.000. Het budget voor de baan voor kleine investeringen is 
ongeveer € 16.000 per jaar. Een aantal oude bunkers is gerenoveerd, de drainage is 
verbeterd en ze zijn met beter zand gevuld. Ook zijn er een aantal bomen gekapt voor meer 
licht op de greens en voor de jonge aanplant. Holes 8, 9 en 10 dienen als showcase om 
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aanvullende financiering aan te trekken. Omdat De Ridder toch bezig was, is ook gestart met 
fase 2 met gebruik van het budget van volgend jaar. De bunkers van 1 en 14 zijn 
gerenoveerd en de bunkers van 3 en 4 zijn vlakker gemaakt. Er zijn ook meer plaggen 
gelegd zodat ze sneller bespeeld konden worden. Er was veel meer werk dan verwacht om 
de drainage te verbeteren, extra afvoerputten geplaatst en een paddenpoel bij hole 1 
gegraven. De hoop is om met crowdfunding extra budget te verwerven zodat de renovatie zo 
spoedig mogelijk kan worden afgemaakt.  
 
Er was een klacht van de greenkeepers dat de greens slecht worden gerepareerd. Daarom 
is een oproep gedaan om greens te adopteren. Hiervoor zijn uiteindelijk voldoende 
aanmeldingen ontvangen. Er zijn nog een paar greens over, waarvoor wordt gehoopt dat een 
paar mensen die willen adopteren. Adopteren wil zeggen dat als je aan het spelen bent en er 
tijd over is, je  een extra rondje loopt en kijkt of er nog iets hersteld moet worden. Er is een 
nieuwe hoofdgreenkeeper aangesteld, Mark Geurse, die op 1 juli aanstaande zal beginnen. 
Twee jaar gelden zijn de zieke essen gekapt. Momenteel zijn er geen gevaarlijke situaties, 
dus dit keer is het kappen overgeslagen.  
  
Jack Baldewsingh vraagt of mensen die greens adopteren technisch onderlegd zijn. Dit 
omdat hij brandplekken gezien heeft. Uitgelegd wordt dat hiervoor geen cursussen bestaan, 
maar dat de meesten mensen het over het algemeen goed doen.  
 
De heer Dan Iverus merkt op dat hem positief is opgevallen dat hij nauwelijks pitchmarks 
ziet. Een van de aanwezigen doet de suggestie om nog eens iets op de website zetten 
hierover. Bob Knaap zegt toe een YouTube link op de website te plaatsen over hoe 
pitchmarks te repareren. Binnenkort krijgen de Marshalls een professionele pitchfork mee, 
waardoor een pitchmark gemakkelijk (zonder te bukken) hersteld kan worden.  
 
Jack Baldewsing vraagt hoe het met de eikenprocessierups is. Bob Knaap antwoordt dat de 
baan inderdaad last heeft van de rups. Als de rups gezien wordt, dan wordt dat deel afgezet 
met rood/wit lint. Dat gebeurt ieder jaar. De rupsen worden weggebrand door een soort 
imker. Een van de aanwezigen geeft als tip dat de gemeente Rotterdam een middel heeft 
ontwikkeld.  
 
De voorzitter merkt op dat de baan er mooi bij ligt. Iedereen bedankt daarvoor.  
 
5.  Fondsenwerving en sponsoring t.b.v. renovatie van de baan 
Er zijn onvoldoende middelen beschikbaar om alle bunkerrenovaties uit te voeren. De baan 
is inmiddels dertig jaar oud en met name zijn de meeste greensidebunkers gewoon 
versleten. Via een crowdfundings-actie zal een beroep op de leden worden gedaan. Een 
combinatie van lenen en schenken van € 1.000 over een periode van vijf jaar leidt voor de 
schenker tot een fiscaal voordeel. De schenkers ontvangen 5 greenfees als kleine beloning. 
Binnenkort volgt nadere informatie over de concrete aanpak. Het zou mooi zijn wanneer zo’n 
75 leden zouden meedoen, zodat de baan nog mooier wordt. 
Wim Zelisse vraagt hoe de leden zullen worden bereikt. De voorzitter legt uit dat de leden via 
een e-mail worden geïnformeerd en uitgenodigd.  
 
6. Jaarverslag 2018 
Dit jaar bestaat de baan dertig jaar. De heer Bartels merkt op dat bij het laatste punt, de 
datum ‘juni 2019’ moet zijn. Het jaarverslag 2018 wordt vastgesteld. 
 
7. Jaarverslag 2018 RGC 
Toelichting op de jaarrekening 2018: 
De cijfers worden toegelicht door penningmeester Patrick Botermans. De heer Van Dijk 
verzorgt de administratie en begeleidt het traject naar de accountant. De accountant heeft de 
jaarrekening opgesteld en voorzien van een samenstelverklaring. De jaarrekening staat op 



 
Algemene Ledenvergadering Rijswijkse Golfclub d.d. 24 juni 2019  4 
 

de website. Het bestuur heeft de jaarrekening getekend. De accountant is akkoord met de 
jaarrekening 2018. 
 
Een dia met kosten wordt getoond. De ontvangen contributies zijn een stuk lager dan 
begroot. Er was in 2018 verlies van € 11.000. Er werd in november nog uitgegaan van een 
verlies van € 8.000.  
 
Ton Wolffers heeft een vraag over de kosten van het bestuur. Bij de prognose 2018 staat  
€ 4.200, in de jaarrekening 2018 € 10.220, maar bij begroting weer € 5.500. Bob Knaap legt 
uit dat de kosten van het bestuur hoger waren omdat de President’s Cup is geboekt na de 
ALV van november 2018. 
 
Verklaring kascommissie 
De kascommissie heeft een brief opgesteld, die wordt voorgelezen. Daaruit blijkt dat zij de 
vergadering adviseren de jaarrekening goed te keuren. Er is een samenstellingsverklaring 
voor beiden jaarrekeningen afgegeven. 
 
Goedkeuring 
De voorzitter vraagt vergadering om goedkeuring van jaarrekening 2018 van de RGC.  
De vergadering stemt hier per acclamatie mee in. De jaarrekening 2018 van de RGC is 
daarmee vastgesteld en goedgekeurd.  
 
8.  Jaarrekening 2018 BV 
Toelichting op de jaarrekening 2018: 
De BV heeft 2018 afgesloten met een winst van € 51.000, maar daarvan is bijna € 20.000 
vennootschapsbelasting. In de jaarrekening staat bij afschrijvingen € 113.000. In 2018 was 
het € 105.000. Dat heeft te maken met het herstelwerk aan de baan; die kosten worden 
afgeschreven.  
 
De samengevoegde financiële positie wordt getoond op een dia. Het eigen vermogen neemt 
toe. Het positieve resultaat dat samen is behaald is € 40.000. De cashflow is € 146.000. Als  
de cashflow positief is, kunnen de obligatieleningen en hypotheken afgelost worden. De 
contributies zijn de grootste bron van inkomsten. Geprobeerd wordt de kosten zoveel 
mogelijk de beperken.  
 
Goedkeuring 
De voorzitter vraagt de vergadering om goedkeuring van jaarrekening 2018 van de BV 
Golfbaan. De vergadering stemt hier per acclamatie mee in. De jaarrekening 2018 van de BV 
Golfbaan is daarmee vastgesteld en goedgekeurd. 
 
9.  Decharge Bestuur Rijswijkse Golfclub 
Het bestuur wordt via acclamatie decharge verleend. 
 
10. Benoeming Bestuursleden  
Michel Plug heeft zijn functie als bestuurslid (juridische zaken en plaatsvervangend 
penningmeester)  als gevolg van beëindiging van het (bedrijfs)lidmaatschap neergelegd. 
Namens alle leden hartelijk dank voor de inzet. Bloemen worden overhandigd. De voorzitter 
zal voorlopig zijn taken waarnemen. 
 
De heer Hendrik Jan Rietveld was volgens rooster statutair aftredend in november 2018. Het 
bestuur stelt voor hem te herbenoemen met terugwerkende kracht. De vergadering gaat 
akkoord met de herbenoeming van de heer Rietveld voor drie jaar.   
 
11. Benoeming kascommissie en Commissie van Beroep RGC  
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Het bestuur stelt voor de kascommissieleden Roel Jense en Bert Wolting te herbenoemen. 
De vergadering is akkoord met de herbenoemingen van de kascommissieleden voor een 
jaar. 
 
Het bestuur stelt tevens voor de commissie van beroep te herbenoemen. De vergadering is 
akkoord met de herbenoemingen van Leanne van den Hoek, Roel Jense en Alex Blommaard 
voor een jaar. 
 
12. Benoeming Ereleden/Leden van Verdienste  
De vereniging draait naast het personeel op een grote groep vrijwilligers. Sommige leden 
zetten zich gedurende jaren in op een wijze die uitstijgt boven hetgeen normaal van een 
vrijwilliger mag worden verwacht. Wegens zijn grote verdiensten voor de club stelt het 
bestuur voor om Arthur Bartels te benoemen tot Lid van Verdienste. Een groot applaus volgt, 
waarop Arthur Bartels zijn benoeming aanvaardt. Als blijk van waardering wordt hem een 
attentie overhandigd. Hulde!!! 
 
13. Rondvraag 
Mevrouw Hetty Verboom heeft een vraag over de proef voor de baanreservering die 
afgelopen voorjaar is gedaan en weer is afgeschaft. Zij zou graag vernemen of de leden die 
zich niet correct hebben gedragen daarop zijn aangesproken. De voorzitter bevestigt dit. Het 
nieuwe systeem verliep zeker in de weekenden niet soepel met veel te lange wachttijden, 
derhalve is het snel afgeschaft.  
  
De heer Dan Iverus heeft gemerkt dat je van 08.00 tot 09.30 en laat in de middag kunt 
spelen. De tijden daartussen zijn altijd geblokkeerd. De voorzitter legt uit dat die tijden niet 
geblokkeerd zijn, maar door de leden zijn geboekt, vaak al om 20.00 uur 8 dagen ervoor.  
Het bestuur gaat zich buigen over de vraag hoe de ‘weingspelers’ beter kunnen worden 
bediend. 
 
Jack Baldewsingh meldt dat er te weinig harken bij de bunkers zijn. Bob Knaap zal dit 
regelen. De voorzitter meldt dat de prachtige brug bij de putting-green mede tot stand kon 
komen door sponsoring door Jack. Applaus volgt. 
 
Willem Zelisse vraagt naar de nieuwe handicap-registratie, die wereldwijd gaat gelden. Heeft 
het bestuur al nagedacht om 1 tot 18 op te heffen en 2 keer 9 holes te spelen? De voorzitter 
meldt dat de NGF heeft laten weten het nieuwe systeem later te zullen invoeren.  
 
Ton Wolffers vraagt naar voortgang van de kosten van de erfpacht. De voorzitter antwoordt 
dat het bestuur een gesprek heeft gehad met het college van de gemeente, maar dat dit 
helaas niets heeft  opgeleverd. Nagedacht wordt of er en zo ja welke vervolgstappen nog 
mogelijk zijn. 
 
Marie-Therese Smits vraagt naar het drinkwater. Bob Knaap legt uit dat het water dagelijks 
ververst wordt. De komende dagen kan het water echter niet koel genoeg worden gehouden, 
dus zal het niet beschikbaar zijn. Ook in de buggy-loods is een water tappunt. 
 
Jack Baldewsingh geeft de complimenten aan het bestuur over de manier waarop de 
herstelwerkzaamheden van de baan zijn aangepakt.  
 
14. Sluiting 
De voorzitter sluit om 21.35 uur de vergadering onder dankzegging aan de aanwezigen. 


